
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2010-01-19, § 19 

 

 Tid Tisdagen den 19 januari 2010 kl 16.30 – 17.35 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 19 januari 2010 

 
 

 

Ulla Hamilton Jan Valeskog 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordförande  

Jan Valeskog (S) vice ordförande  

Berthold Gustavsson (M)  

Tord Bergstedt (M)  

Anna C Kullendorff (M)  

Annika Davidsson (M)  

Inge-Britt Lundin (FP)  

Anders Broberg (KD)  

Annika Ödebrink (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Birgit Marklund Beijer (S)  

Mats Lindqvist (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
Ersättare: 

 Bo Arkelsten (M)  

Datevig Mardirossian Lönn (M)  

Christoffer Kuckowski (M)   

Inga-Lill Larsson (M)  

Per Johansson (FP)  

Lars Randerz (S)  

Milly Namiro Darlsson (S)  

Margareta Stavling (S)  

Jonas Larsson (S)  

Hampus Rubaszkin (MP)  

Sebastian Wiklund (V)  

  

Förhinder har anmälts av ersättarna Lars Bengtsson (M) och Anna Manhag (M). 

Tjänstemän: 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Louise Bill, Birgitta Björk, Ted Ell, Staffan Forsell, 

Lars Jolerus, Erica Lawessonoch Ulla Ritzén, samt borgarrådssekreteraren Katarina 

Larsson och biträdande borgarrådssekreteraren Magnus Thulin från roteln. 

 



  

 
 § 19 

Upprustning av Spånga Centrum – reviderat genomförandebeslut 
Dnr T2008-530-00660 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden fattar ett reviderat genomförandebeslut för 

 upprustning av Spånga Centrum. 

 

2 Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Ärendets handling   

Trafikkontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 26 november 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m fl (M), Inge-Britt Lundin (FP) och Anders Broberg 

 (KD) ställer sig bakom kontorets förslag. (se beslutet) 

 

2) Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S), Mats Lindqvist (MP) och Kajsa 

 Stenfelt (V) föreslår följande: 

1 Trafik och renhållningsnämnden beslutar att delvis anta förvaltningens 

 förslag. 

2 Trafik och renhållningsnämnden beslutar att i samband med upprustningen 

 bevara lummigheten och öka trevnaden på Spånga torg. 

 

Det är olyckligt att tidigare restaureringar av Spånga torg inte tog hänsyn till den 

sjuknande grundvattennivån, vilket medfört dagens situation med ett sjunkande 

torg. Därför är det oroande att man återigen satsar på en upprustning med alltför 

snålt tilltagen budget. Även om man klarar de tekniska behoven med denna 

upprustning, så är risken stor att torgets upplevelsevärden och attraktionskraft 

minskar med denna lågbudgetvariant av upprustning. Spångaborna förtjänar 

liksom övriga stockholmare en vacker och attraktiv mittpunkt i sitt område. 

 

De fina träden på torget måste så långt som det är möjligt bevaras. I synnerhet de 

unika Kaukasiska vingnötterna måste ovillkorligen bevaras. Övriga träd, som 

kanske inte kan bevaras vid schaktning och övriga arbeten, ska i så fall ersättas 

med nya träd med en stamomkrets av minst 25cm. Detta för att de ska uppfattas 

som riktiga träd och inte som buskar. Att använda lecakulor som fyllnadsmaterial 

är i sin ordning emedan detta är ett beständigt material, medan däremot cellplast 

som utfyllnad är förkastligt. Detta därför att cellplast avger kväveoxider, samt 

trycks långsamt ihop. Vilket leder till att arbetet med torget återigen måste göras 

om efter ytterligare ett antal år. De betongplattor som behöver bytas ut eller 

tillföras bör självklart utföras så lika originalen som möjligt. För kanter på ramper 

och planeringar så bör olika slag av natursten övervägas. Konst eller vattenspel 

bör, om det inte finns ekonomi att genomföra detta nu, i alla fall förberedas så att 

detta kan åstadkommas under nästa mandatperiod. 

 

Beslutsgång 



  

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S), Mats Lindqvist (MP) och Kajsa Stenfelt (V) 

reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt gemensamma förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


